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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi indokolja az állami kastélyok ingyen történő 
magánkézbe adását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Bejárta a hazai sajtót a napokban az a hír, miszerint az Építési és Közlekedési Minisztérium állami
tulajdonban lévő kastélyok magánkézbe adásán dolgozik. A sajtóhírek szerint a kulturális örökség
egyes  elemeinek fejlesztéséről  szóló javaslat  lehetővé  teszi,  hogy tizenkét  nagy értékű ingatlan
ingyenesen  kerüljön  közérdekű  vagyonkezelő  alapítványok  vagy  más  magánjogi  szereplők
tulajdonába, illetve vagyonkezelésébe.

A tucatnyi ingatlan közös vonása, hogy nemrégiben kerültek felújításra a Nemzeti Örökségvédelmi
Fejlesztési  Nonprofit  Kft.  működésének  keretében.  Így  tehát  a  tervek  szerint  olyan  ingatlanok
kerülhetnek ki a magyar állam tulajdonából, melyek rendbehozatalára a hírek szerint 600 millió és
1,5  milliárd  forint  közötti  közpénzt  fordítottak  az  utóbbi  években.  Ezek a  kastélyok a nemzeti
örökségünk védelmén túlmenően a komoly anyagi ráfordítás után bevételt is termelnének a magyar
államnak. A kiszivárgott tervek szerint a Nemzeti Örökségvédelmi Fejlesztési Nonprofit Kft. által
kezelt összes többi, elhanyagolt állapotban lévő ingatlan azonban továbbra is állami tulajdonban
marad.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mi indokolja a felújított állami kastélyok ingyen történő magánkézbe adását?

2.  Miért  gondolja,  hogy egy magánpiaci  szereplő jobb gazdája lesz az állami tulajdonban lévő
kastélyoknak?

3. Mekkora összeget fordítottak egyenként a rendbehozatalra és milyen értéken tartják nyilván a



felújított kastélyokat?

4. Mennyiben találja helyénvalónak, hogy éppen olyan nagy értékű ingatlanokat ajándékoznak el,
melyekre állami milliárdokat fordítottak?

5. Miért nem a felújítás előtt álló kastélyokat szervezik ki a vagyonkezelő alapítványokba, ha azokat
jobb gazdának tartják, mint a magyar államot?

6.  A Nemzeti  Örökségvédelmi  Fejlesztési  Nonprofit  Kft.  kezelésében  maradó  ingatlanokat  is
elajándékozzák, vagyonkezelésbe adják a felújítás után?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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